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Programme

Chair: Anthony Gooch, Director, Public Affairs and Communication Directorate, OECD

9.00 – 9.30 Arrival of participants and morning coffee

9.30 – 10:30 Opening remarks by the Chair – Overview of OECD Parliamentary Relations

10.30 – 11.45 Economic Outlook
Pier Carlo Padoan, Chief Economist and Deputy Secretary-General, OECD

11.45 – 13.00 Coping with the Social Impact of the Crisis
Stefano Scarpetta, Head, Division for Employment Analysis and Policy, Directorate for 
Employment, Labour and Social Affairs, OECD
The financial and economic crisis has turned into a social crisis with large job losses and 
potentially severe social consequences. This session will provide an overview of the OECD’s 
analysis and recommendations on how labour market and social policies can help workers and 
low income households weather the storm of the crisis. 

13.00 – 14.30 Lunch with remarks by Angel Gurría, Secretary-General, OECD
Room George Marshall, Château

14.30 – 16.00 Consultation Session on Green Growth
Environment Directorate, OECD
In June 2009, ministers tasked the OECD with developing a Green Growth Strategy that will 
bring together economic, environmental, technological, and development aspects into a 
comprehensive framework to guide future growth. OECD staff will present the proposed 
development of the strategy. MPs are invited to provide input and share experiences with green 
growth initiatives in their countries.

16.00-17.15 Transparency and Integrity in the Public and Corporate Sector
Rolf Alter, Director, Directorate for Public Governance and Territorial Development, OECD 
Grant Kirkpatrick, Senior Economist, Acting Head of Corporate Affairs, Directorate for 
Financial and Enterprise Affairs, OECD
The crisis has demonstrated how transparency and integrity are central to the health of our 
economies and their stability. The OECD does important work on both corporate and public 
governance. OECD staff will present recent work on regulatory reform, new principles on the 
transparency and integrity in lobbying, and corporate governance.

17.15 – 17.30 Conclusions by the Chair
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Séminaire parlementaire de haut niveau de l’OCDE

Soutenir une reprise mondiale

Jeudi 18 février 2010 - CC 12

Ordre du jour

Président :  Anthony Gooch, Directeur des relations extérieures et de la communication, OCDE

9h00 – 9h30  Arrivée des participants

9h30 – 10h30  Introduction du Président – Vue d’ensemble des relations parlementaires de l’OCDE

10h30 – 11h45 Perspectives économiques de l'OCDE
Pier Carlo Padoan, Chef économiste et Secrétaire général adjoint de l'OCDE

11h45 – 13h00 Affronter l’impact social de la crise
Stefano Scarpetta, Chef, Division de l'analyse et des politiques de l'emploi, Direction de 
l'Emploi, du travail et des affaires sociales, OCDE
La crise financière et économique s’est très vite transformée en crise de l’emploi, avec de 
nombreuses suppressions de postes, et potentiellement, d’importantes conséquences sociales. Les 
ministres du travail et de l’emploi des pays de l’OCDE se sont réunis pour examiner comment les 
politiques de l’emploi et les politiques sociales peuvent aider au mieux les salariés et familles à 
faibles revenus à traverser cette crise.

13h00 – 14h30 Déjeuner avec remarques d’Angel Gurría, Secrétaire général de l'OCDE
Salle George Marshall, Château

14h30 – 16h00 Session de consultation sur la Croissance verte
Direction de l'Environnement, OCDE
En Juin 2009, les ministres ont chargé l'OCDE d’élaborer une Stratégie pour la croissance verte 
en intégrant les aspects économiques, environnementaux, technologiques, financiers et le 
développement. Les parlementaires sont invités à contribuer et à partager leur expérience en 
termes d’initiatives pour une croissance verte dans leur pays.

16h00 – 17h15 Transparence et intégrité dans les secteurs publics et privés
Rolf Alter, Directeur, Direction de Gouvernance publique et développement territorial, OCDE
Grant Kirkpatrick, Économiste principal, Chef ad interim de la Division des affaires 
d'entreprise, Affaires financières et des entreprises, OCDE
La crise a démontré en quoi la transparence et l’intégrité jouent une rôle-clé dans la stabilité et le 
fonctionnement efficace des économies. L’OCDE effectue un important travail sur la 
gouvernance publique et d’entreprise. Les experts de l’OCDE présenteront les travaux les plus 
récents sur la réforme de la réglementation, sur les nouveaux principes de transparence et 
d’intégrité en termes de lobbying, ainsi que sur le gouvernement d’entreprise.

17h15 – 17h30 Conclusions du Président


